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PROTOKOL NR 37/05
Z POSIEDZENIA KOMISJI OSWIqTY, KULTURY, ZDROWIA I OPIEKI

SPOLECZNEJ
ODBYTEGO DNIA 24listopuda 2005 ROKU

Komisja w skladzie wg listy obecnoéci
rozpocz$a posiedzenie o godz. I 1r0.
Na posiedzeniu byl równiez obecni goécie
protokolu.

stanowi 4cej zal1cznik d o ni ni ej szego protokolu

wg listy obecnoóci stanowi4cej zalqcznlk do

Porz4dek posiedzenia:
1. Sprawozdanie z dzialalnoéci Samorzqdowego Domu Kultury w Jgdrzejowie.
2. Analiza materialów na sesjg.
3. Sprawy róZne.

Ad 1.
Dyrektor Samorz4dowego Domu Kultury w Jgdrzejowie Józef Straszak przedstawil

sprawozdanie z dzialalnoéci lw zalqczeniu do protokohl.
Przewodniczqcy Komisji Jan Ziqbihski zapytal, czy pracownia komputerowa i kino

zarabiajq na siebie, czy przynosz4 deficyt i jaki oraz jak to sig dzieje, 2e tak malo osób
uazeszcza do pracowni muzycznej, mimo, 2e zainteresowanie nauk4 gry na instrumentach
klawiszowych jest dosyó duze i funkcjonuj4 ogniska spoleczne, które maj4 dosyó duzo osób.

Dyrektor Straszak wyjaénil, 2e ze statutu wynika, iz muzyk wcale nie musi uczyó, bo
ma wystarczajqco duzo roboty przy organizacji róznego typu imprez muzycznych. Moze
prowadzió zespoly, chór itd. Wipkszoéó osób uczgszczajqcycb na zalgcra muzyczne do Domu
Kultury, to s4 osoby spoza Jgdrzejowa. Osoby z Jqdrzejowa uczq sig u jgdrzejowskich
muzyków. tr-atwo jest wyliczyó ile muzyk musialby braó od ucznia, aby utrzymaó siebie
i ponieéó konieczne oplaty. W Domu Kultury godzina kosztuje 80 zl., natomiast w ognisku
muzycznym 12A zl.

Radna Janina Szreniawa byla pewna, 2e u nas jest ognisko muzyczne.
Dyrektor Straszak wyjaSnil, ze Spoleczne Ognisko Muzyczne to instytucjaniezalezna

od Domu Kultury.
Radna Janina Szreniawa zapytala, czy Dyrektor nie myéli o rozszerzeniu dzialalnoSci

Domu Kultury o szkolg muzycznaL.
Dyrektor Straszak odpowiedzial, 2e warunki lokalowe w Domu Kultury dla szkoly

muzycznel bylyby dobre; miala by ta przewagg, 2e zajpcia s4 bezplatne. Problem polega na
tym, ze organem zalozycielskim jest Minister Kultury. Kto go przekona aby znalazl Srodki
w budzecie. Dyrektor byl w tej sprawie 10 lat temu u ówczesnego ministra, gdzie dowiedzial
sig, ze majq ponad 600 jednostek i pienigdzy im brakuje, a ustalenia s4 takie,2e 2adnych
nowych podmiotów nie bpd4 tworzyó.

Radna Janina Szreniawa zapytala, czy powiat - jeheli odbywaj4 sip jakieS imprezy -

dofinansowuje Dom Kultury.
Dyrektor Straszak odpowiedzial,2e I - 2 imprezy w roku robi starostwo, inne imprezy

robi4 jednostki organizacyjne powiatu. Te jednostki nie plac4 jednak dofinansowuj4 nagrody



w róznego rodzaju konkursach. W ci4gu roku jest kilka imprez i z tytulu odplatnoÉci moina
by uzyskaó niewielkie pieniqdze. Czy warto? Moze na poziomie Burmistrz - Starosta warto
by sig zastanowió nad inn4 form4 dofinansowania.

Przewodniczqcy Jan Zigbiírski uwala, ze nieelegancko byloby, gdyby starostwo
placilo za wynajem sali, natomiast móglby dofinansowaó Dom Kultury jako uzytkownik.

Komisja Oówiaty wnioskuje, aby zwróció sip do Rady Powiatu o dofinansowanie
dzialalnoSci Domu Kultury.
Wniosek przyjpty:
Za
Przeciw
Wstrzymalo sip

Komisja przedyskutowala przedstawione sprawozdanie zarówno pod k4tem finansowym jak

imerytorycznym.

Dyrektor Straszak poprosil o wsparcie Domu Kultury w przyszlorocznym budzecie,
poniewaz znacznq czgsó Érodków pochlaniaj4 biez4ce remonty. Dyrektor poinformowal,
ze zJo2yl dodatkowy wniosek inwestycyjny o wymianp okien i elewacji od strony ul.
Pilsudskiego.

O godzinie 1225 Przewodnicz4cy Komisji oglosil 10 minut przerry.

4 d . 2 .
Analiza materialów na sesjg.

Pkt 6, 7, 8, 9, 10, I I, 12, 13, 11, 15, 16, 17 porzqdku sesji.
Uwag nie zgloszono.

Pkt l8 porzqdku ses.ji:
Uchwala w sprawie lix*t*idacji Zarzqdu Budynkóv' Mieszkalnych w Jqdrzejowie i utworzenia
Zakladu Llsfu g Komunalnych v, JQdrzej ov'r e.

Burmistrz Marcin Piszczek przedstawil uzasadnienie podjqcia uchwaly; powiedzial, ze
pol4czone zaklady bpdq mialy wigksze mo2liwoSci realizacji zadah, zobowiqzania
pracownicze przejmie nowopowstaly zaVJad, a ograniczenie zatrudnienia odbgdzie sig bez
wypowiedzeú i zwolnieó. Strukturg organizacyjne przygotuje nowy kierownik zakladu
wyloniony w drodze konkursu. Kierownik w pocz4tkowym okresie bpdzie zatrudniony na
czas okreélony.

Radny Wojciech Bilewicz uwuha.2e w momencie przeksüalcenia Rada powinna znaó
regulamin organizacyjny. Zapis w $ l1 projektu statutu mówi, ze regulamin organizacyjny
okreéli kierownik; w przypadku ZWiK bylo zastrzezone, ze Rada.

Radny Bilewicz uwa2a,2e Rada w momencie przeksztalcenia powinna znaó regulamin
organizacyjny. Radny wnioskuje, aby regulamin organizacyjny byl akceptowany przez
Radg.

- 4
- 0
- 0



Za
Przeciw - 0
Wstrzymaio sig - I

Radny Adam Wójcik wyrazll w4tpliwoéó co do uprawnieú Rady w tym zakresie.
Burmistrz Piszczek uwaia, 2e nale?y daó kierownikowi uprawnienia, poniewaz bgdzie on
odpowi edz i alny za prawi dlowe fu nkcj o nowani e zakladu.

Radny Wojciech Bilewicz powiedzial, ze w przypadku innych jednostek
organizacyjnych gminy regulaminy organizacyjne zatwierdzala Rada. OdnoSnie wszystkich
zakladów powinny byó stosowane te same zasady: albo wszgdzie uchwala Rada, albo nigdzie.

Radny Adam Wójcik chcialby sig dowiedzieó, w czyich kompetencjach lezq te
sprawy. Jezeli jest to uprawnienie Burmistrza, to niech to ma Burmistrz. Jeíeli Rada welmie
to na siebie, to bpdzie odpowiedzialna za stan organizacyjny zaHadu.

Burmistrz Marcin Piszczek powiedzial, 2e z tego wie - Rada uchwalala schemat
organizacyjny - jako zalqcznik do statutu, a nie regulamin organizacyjny.

Radny Wojciech Bilewicz powiedzial, 2e nie chodzi mu o ingerencjg w sprawy
zakladu, ale o to, aby tego nie robió nigdzie lub robió wszgdzie.

Burmistrz Marcin Piszczek poinformowal,2e na koniec roku w ZBM straty planowane
se w wysokoéci 800 000 zl., w ZRB na koniec 2004 roku straty wynosily 19 l7l zl., na
koniec biez4cego roku przewiduje sig, 2e bgdzie to okolo 90 000 zl. Zaplanowane jest duzo
inwestycji, które bpd4 mogly byl wykonywane przez pracowników nowopowstalego zalúadu.
Do kierownika bpdzie nalezato wlaéciwe wykorzystanie pracownika w miejscu pracy.

Pkr l9 porzqlku ses.ji:
tlchwala w sprawie zasad zbyw,ania lokali mieszkalnych stanowiqcych wla,snosó Gminy
Jqdrzejóv,.

Przewodnicz4cy Komisji Jan Zigbiúski zapytal,, czy od czasu, kiedy projekt tej
uchwaly nie zostal przyjpty na ostatniej sesji, pojawity sig jakieé inne argumenty, przeslanki,
ze ta uchwala pojawia sig po raz kolejny.

Burmistrz Marcin Piszczek powiedzial, ze chodzi o dolaty do funduszu remontowego
(w biezqcym roku 150000 zl dlaZB}i4 na doplaty do mieszkaú socjalnych i do funduszu
remontowego). Jezeli zwipkszy sig sprzedaz mieszkaú naldady ze strony gminy bpdq malaly.
Poza tym w kazdym roku 28 000 zl umarzane jest ZBM z tytulu podatku od nieruchomoSci.
Ie2eli mieszkania zostanq sprzedane, ta kwota równiez bgdzie malala. Blok kolejowy, to jest
najlepszy przyklad.jak sig zmienilo podejécie wlaócicieli do mienia. W tej chwili ten blok
moze éwieció przykladem. Jezeli blok jest wlasno3ci4 gminy, to s4 z4dania, aby gmina zrobila
remont. W przypadku mieszkan prywatnych wspólnota ustala stawkg funduszu remontowego
i wspólnota decyduje o remontach. Sprzedaz mieszkai lokatorom na pewno bgdzie
z po2ytkrem dla gminy, a ta uchwala pozwoli zintensyfikowaó sprzedaí mieszkan
komunalnych.

4d .3 .
Przewodnicz4cy Komisji poprosil, aby czlonkowie Komisji przygotowali na nastgpne

posiedzenie propozycje tematyczne do planu pracy Komisji na 2006 rok.
Radny Adam Wójcik proponuje, aby Komisj a zajpla sip spraw4 generalnego remontu

Domu Kultury.



Komisja Oéwiaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Spolecznej jednogloÉnie pozytywnie
zaopiniowala przedstawion4 przez Burmistrza koncepcjg zagospodarowania terenu
polozonego w Jpdrzejowie przy ul. 1l Listopada.

Radna Maria Baraúska powiedziala, ze jest zbulwersowana tym, 2e przy opiniowaniu
wniosków o przydzial lokali mieszkalnych w nowo wybudowanym bloku, odrzuca sig
wnioski w przypadku, kiedy zostal przekroczony dopuszczalny dochód na osobg. Je2eli jest

osoba, która ma pieni4dze i wiadomo, 2e bedzie placila za to mieszkanie, pozbawia siq jA

mo2liwoéci otrzymania tego mieszkania. To s4 mieszkania socjalne, czy komunalne?
Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzia| 2e jest uchwala z 23 kwietnia 2003 roku

uchwalona przez Radg. Uchwala ta obowi4zywala przez kilka lat, a jej zapisy s4 podobne do
wczeSniejszej uchwaly Zmieniaj qc teraz zasady narazilibyémy sig na pos4dzenie, ze coS
chcemy przy tej okazji ugraó. Jest prawo miejscowe, a my jesteSmy od tego, aby to prawo
egzekwowaó i szanowaó. Przez uchwalg rady jest przyjpte, 2e granicq dochodu jest 100 %
najnizszej emerytury w przeliczeniu na czlonka rodziny i nie ma innej mozliwosci jak to
stosowaó, bo zlamalibySmy prawo. Lokal socjalny jest przyznawany rodzinie, w której
dochód nie przekracza 30 %o najni2szej emerytury na czlonka gospodarstwa domowego. Idea
tworzenia gminnego zasobu komunalnego i socjalnego top jest idea interwencyjna.
Podstawowymi warunkami przy ubieganiu sig o lokal komunalny s4: nie przekroczenie
bariery dochodowej i nieposiadanie tytulu do lokalu b4dá nieruchomoéci.

Radny Bilewicz uwaZa, 2e molna podwyzszyó stawkQ, ale sytuacja sig odwróci: osoby
o wy2szych dochodach otrzymaj4 mieszkania, a osoby nizszych dochodach nie bpd4 mialy
SZANS.

Burmistrz Marcin Piszczek powiedzial, 2e w tej sprawie nie ma idealnego
rozwi4zania, ale najbezpieczniejjest trzymaó sig zasad okre3lonych kilka lat temu.

Radna Maria Baraiska zapylala, czy w nowym bloku jest mieszkanie dla osoby
niepelnosprawnej.

Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzial, 2e se mieszkania dla osób
niepelnosprawnych. Na liécie sq osoby z dzieómi niepelnosprawnymi i pierwszej kolejnoÉci
oni bgd4 brani pod uwagQ. Burmistrz poinformowal. 2e w dniu wczorajszym odbyla sip wizja
przy udziale Policji. Okazalo sie, 2e rodzina sklamala; s4 przypadki, ze ktoi podaje
nieprawdziwe dane. Komisja stara sig to robió bardzo dokladnie.

Radny Adam Wójcik podzigkowal za takie podejécie do sprawy; uwaLa, 2e trzeba to
zrobió bardzo solidnie, aby potem nie bylo problemów.

Burmistrz Piszczek dodal, 2e do kazdego wniosku musi byó uzasadnienie
wyjasniaj4ce, dlaczego wnioskodawca nie otrzyma mieszkania. To, ze nie otrzyma teraz, nie
znaczy, ze nie bedzie mógl otrzymaó w przyszlym roku - mieszkania beda sip zwalnialy.

Posiedzenie Komisji zakoirczylo sig o godz. 1325.

holokolcnrala-fh'oils*,6,r
Teresa Borowska Przewodnicz4cy Komi sj i O éwiaty,

ktltary, klrowia i Opieki Spolecznej
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